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ĮŽANGINIS ŽODIS

Per pastaruosius metus Lietuvos užsienio politikos formuotojai ne 
telkė draugus, o kūrėsi priešus. Žlugdė verslą ir pavertė mus 
neprognozuojama Europos šalimi.

Norime tai pakeisti. Turime norėti patys kurti savo šalį, mylėti ją visa 
širdimi, kaip ir kiekvieną šalia esantį, nugalėti mus kaustančias 
baimes bei netikrumą.

Mes norime ir galime tai pakeisti. Lietuvos valstiečiai ir žalieji 
2016-2020 m. kadencijoje pasirūpino, kad šalyje atsirastų Vaiko 
pinigai, būtų indeksuotos ir nuolat didėtų pensijos. Taip senjorai tapo 
saugesni, nes dabar pensijos auga ir tam nereikia politikų įsikišimo. 
Džiaugiamės, kad mums pavyko atkovoti Lietuvos regionams 
priklausiusius pinigus, kuriuos dabartinė valdžia buvo numačiusi 
atimti iš regionų ir juos skirti sostinei. LVŽS siekia padaryti kuo 
daugiau dėl visos Lietuvos, kad joje būtų gera gyventi, uždirbti orias 
pajamas, jaustis saugiai ir gauti kokybiškas švietimo bei sveikatos 
apsaugos paslaugas.



 LVŽS nuotr.

Lietuvai svarbu turėti savo atstovus 
Europos Parlamente, dirbančius Lietuvai ir 
atstovaujančius šalies interesams. 
Europos Parlamente sprendžiami 
kiekvienam lietuviui svarbūs klausimai, 
susiję su regioninėmis investicijomis, 
žemės ūkio tiesioginėmis išmokomis, 
pažangesniu onkologinių ligų gydymu ir 
prenvencija ar energetikos kainų 
reguliavimu. Lietuvos atstovų balsas turi 
būti išgirstas europinėse institucijose, kai 
yra priimami mūsų ir kitoms bendrijos 
šalims aktualūs sprendimai, nuo kurių 
priklauso ekonomika, socialinė gerovė, 
technologinis progresas, investicinė 
aplinka ir saugumas.

Nepaprastai svarbu, kad kuo daugiau jaunų 
žmonių turėtų galimybes studijuoti ir 
semtis patirties ES bei po to grįžti į Lietuvą 
ir įgytą patirtį sėkmingai taikyti, kurdami 
ateitį čia, savo krašte. 



Kviečiu palaikyti Lietuvos valstiečių ir žaliųjų 
sąjungos kandidatų sąrašą į Europos 
Parlamentą. Užtikrinu, kad kiekvienas LVŽS 
keliamas kandidatas turi didžiulę savo srities 
profesinę patirtį ir tarnaus kiekvienam iš Jūsų! 

Lietuvai reikia lyderių, kurie būtų atviri, turintys 
stuburą, girdintys, suprantantys ir nebijantys ginti 
savo šalies ir žmonių interesus.
 
RAMŪNAS KARBAUSKIS
Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos 
pirmininkas

 

 LVŽS nuotr.



Gerbiamas mano tautieti, šios ataskaitos  
skaitytojau!

Per 2019-2024 metus Europos Parlamente teko 
nuveikti nemažai darbų, kuriuos Jūs, mieli 
Lietuvos gyventojai, man kėlėte kaip prioritetinius, 
kaip svarbiausius Jums ir Lietuvai.

Baigiasi antra kadencija, kai dirbu Europos 
Parlamente, stengdamasis atstovauti Jums ir visiems 
Lietuvos rinkėjams, kurie pasitikėjo manimi ir išrinko 
į Europos Parlamentą. Planuoju kandidatuoti ir dirbti 
toliau, jei artėjančiuose rinkimuose mane išrinksite 
atstovauti Jus 
Europos Sąjungoje. Nors kone kiekvieną savaitę 
skrendu į Briuselį arba Strasbūrą, savaitgalį visuomet 
grįžtu į gimtąją Ignaliną. Man svarbu matyti, kaip 
Lietuva keičiasi ir žengia į priekį, prisijungusi prie 
bendrijos šalių šeimos.

Europos Parlamento 
nuotr.



Kryptingai dirbau, kad Jūs, mieli tautiečiai,
galėtumėte įpirkti maistą ir būtinąsias prekes, smarki-
ai šoktelėjus energijos išteklių kainoms.
Stengiausi atstovauti ūkininkų interesams, kad žemę 
dirbantis žmogus gautų orų atlygį ir 
gebėtų išgyventi bei išmaitinti šeimą. 
Pavyko paraginti Europos institucijas, kad 
paspartėtų tiesioginių išmokų ūkininkams
suvienodinimas. Drauge su aktyviais piliečiais 
inicijavau peticiją Europos Parlamentui ir Europos 
Komisijai dėl neteisingo Europos Sąjungos 
paramos paskirstymo. Peticija siekėme užkirsti kelią 
Lietuvos Vyriausybės norui perkelti vargingiau gyve-
nantiems Lietuvos regionams priklausančias ES para-
mos lėšas iš Vidurio ir Vakarų Lietuvos regiono į 
turtingesnį Sostinės regioną. Bendromis pastan-
gomis mums pavyko išsaugoti net 314,9 mln. eurų 
lėšų šalies miestams, miesteliams ir kaimo vietovėms, 
vietoj to, kad šie pinigai atitektų tik sostinei, kaip 
pageidavo Vyriausybė.

B. Ropės darbai Europos Parlamente 
skaičiais, 2019-2024 m. 

Kalbos plenarinių 
posėdžių metu 52

Pasiūlymai 
rezoliucijoms 137

Raštu užduoti
klausimai 91

Šešėliniai
pranešimai 18

Šešėlinių nuomonių
rengėjas 6



Buvau vienintelis parlamentaras iš Lietuvos, kuris
dirbo specialiajame Europos Parlamento Kovos su 
vėžiu komitete – siekiau, kad sergantieji
onkologinėmis ligomis lietuviai galėtų gauti 
geresnius vaistus ir prireikus gydytis kitose 
ekonomiškai išsivysčiusiose Europos šalyse, kur atli-
ekama daugiau klinikinių tyrimų ar bandomi eksper-
imentiniai vaistai, tačiau svarbiausia – kad Lietuvoje 
teikiamų paslaugų onkologiniams 
ligoniams kokybė būtų ne prastesnė, nei labiau 
išsivysčiusiose ES šalyse.

Man svarbu neatitrūkti nuo Lietuvos žmonių
problemų, todėl esu įsteigęs savo 
biurus-atstovybes Lietuvos apskrityse, iš kurių 
darbuotojų nuolat gaunu informaciją apie 
šalies kasdienybę.

Noriu Jums pristatyti savo nuveiktus darbus, 
kuriuos pavyko įgyvendinti per dvi kadencijas 
Europos Parlamente.

Parlamentaras B. Ropė yra šių komitetų 
Europos Parlamente narys:

Žemės ūkio ir kaimo plėtros 
komitetas

Delegacija „Euronest“ parlamentinėje
asamblėjoje

Delegacija su Moldovos Respublika

Specialusis STOA komitetas

EP pavaduojantis narys:

Pramonės, mokslinių tyrimų 
ir energetikos komitetas

Regioninės plėtros komitetas

Specialusis kovos su vėžiu komitetas



Kad būtų paprasčiau su jais susipažinti, paruošiau 
ataskaitą, suskirstytą pagal mano veiklos kryptis: „Kad 
Lietuvos piliečiai būtų aprūpinti įperkamu maistu, 
būtinosiomis prekėmis, energijos ištekliais“, „Kad žemę 
dirbantis žmogus oriai uždirbtų ir galėtų išgyventi iš savo 
veiklos“, „Kad visoje Lietuvoje gyventi būtų ne prasčiau, 
nei sostinėje“, „ Kad mokslo ir technologijų pažanga 
įgautų pagreitį“, „Kad onkologine liga susirgę
Lietuvos piliečiai gautų ne prastesnes gydymo sąlygas, 
nei kiti europiečiai“ ir „Kad Lietuvos jaunoji karta turėtų ne 
prastesnes sąlygas, nei kiti europiečiai“. Visos šios sritys 
yra labai svarbios, nes neatsiejamos nuo geresnių sąlygų 
kūrimo Lietuvos žmonėms ir šaliai.

Visų šių darbų nebūčiau galėjęs nuveikti be 
Jūsų, gerbiami Lietuvos gyventojai, nuolatinių siūlymų, 
kreipimųsi,  geranoriško   bendradarbiavimo,   siekiant, 
kad Lietuvoje gyventi būtų geriau.

Jūsų 
Europos Parlamento narys 
Bronis Ropė  LVŽS nuotr.



Esu nuoširdžiai dėkingas savo darbuotojams, organizacijoms, asociacijoms ir kitiems socialiniams partne-
riams, o ypač  Lietuvos žmonėms, kurie kėlė svarbius klausimus ir problemas. Tai leido parengti ir teikti 
aktualius pasiūlymus teisės aktams, kurie buvo svarstomi Europos Parlamento 
plenarinių sesijų ir komitetų posėdžių metu. 

Už ekspertinius pasiūlymus ir drąsų bendradarbiavimą, diskusijas ir palaikymą noriu padėkoti 
Lietuvos žemės ūkio tarybai, Lietuvos ūkininkų sąjungai, Lietuvos pieno gamintojų asociacijai, 
Lietuvos ekologinių ūkių asociacijai, Lietuvos žemės ūkio bendrovių asociacijai, Lietuvos daržovių augin-
tojų asociacijai, Lietuvos miško ir žemės savininkų asociacijai, Lietuvos mėsinių galvijų 
augintojų ir gerintojų asociacijai, Lietuvos ūkininkių draugijai, Lietuvos bitininkų profesionalų 
asociacijai „Austėja“, rajoninėms žemdirbių asociacijoms, VŠĮ „Ekoagros“, 
kitoms žemės ūkio organizacijoms, Nacionaliniam vėžio institutui, Lietuvos kaimo bendruomenių sąjun-
gai, Lietuvos vietos bendruomenių organizacijų sąjungai, Lietuvos žemės ūkio konsultavimo tarnybai, 
Ignalinos gyventojams, Lietuvos savivaldybių asociacijai, Lietuvos bočių draugijoms,
Trečiojo amžiaus universitetams, Lietuvos neįgaliųjų draugijoms, kultūros centrų, seniūnijų ir bibliotekų 
darbuotojams. Dėkoju Lietuvos darželiams, mokykloms ir kitoms ugdymo įstaigoms, 
asociacijai „Telšių bičiulių ratas“, žiniasklaidos atstovams, Kuršėnų meno mokyklai, Vietos veiklos grupėms, 
vaikų dienos centrams, policijos pareigūnams, ugniagesiams gelbėtojams
ir medikams. Esu dėkingas Europos Parlamento biurui Lietuvoje, 
„Europe Direct“ informacijos centrams apskrityse, VDU Žemės ūkio akademijai,

PADĖKA



Lietuvos nepriklausomųjų rašytojų sąjungai, LMMA „Bran-
duma“, Lietuvos sporto muziejui, Europos pieno tarybai, 
Seimo nariams, ministerijoms, Žaliųjų/ELA frakcijos kole-
goms, Lietuvos valstiečių ir žaliųjų 
sąjungai, jos skyriams ir pirmininkui Ramūnui 
Karbauskiui bei visiems Lietuvos žmonėms.

 

LVŽS nuotr.

Ką pavyko pasiekti skaičiais:

saugiam Ignalinos  AE   uždarymui   pavyko 
iškovoti 86 proc. ES  lėšų -   780   mln.  eurų 
2021-2027 metų laikotarpiui

išsaugoti 2 mlrd. eurų Lietuvos žmonėms

padidinti 30 proc. /960 mln. eurų 2021-2027 
m. BŽŪP tiesioginių išmokų finansavimą

10,7 mln. eurų parama žmonėms, užsiiman-
tiems pieno gamyba

314,9 mln. eurų išsaugoti Lietuvos Vidurio ir 
vakarų regiono gyventojams



„Kad Lietuvos piliečiai būtų aprūpinti įperkamu maistu, 
būtinosiomis prekėmis, energijos ištekliais“

1. Briuselis neprieštarauja, kad Lietuvoje būtų taikoma PVM 
lengvata pagrindiniams maisto produktams

Lietuva susiduria su recesija, tuo tarpu vidutinis mėnesinis darbo 
užmokestis kilo neženkliai, pabrango maisto produktai ir būsto 
paskolos. Žmonėms vis sunkiau išgyventi. 

Matydamas, kad Lietuvos žmonės tampa milžiniškų kainų įkaitais 
ir jiems sudėtinga sudurti galą su galu, parlamentaras Bronis Ropė 
oficialiais raštais kreipėsi į Vyriausybę, Prezidentūrą, Seimo 
komitetus ir ministerijas, siūlydamas Lietuvoje laikinai įvesti  
pridėtinės vertės mokesčio (PVM) lengvatą būtiniausiems maisto 
produktams. Europarlamentaras savo raštuose akcentavo, kad dar 
2022 m. ES leido atnaujinti PVM mokesčio direktyvą, išplečiant 
prekių ir paslaugų sąrašą, kurioms būtų galima taikyti lengvatinį 
tarifą. Kiekviena ES valstybė turi teisę taikyti lengvatinį tarifą tam 
tikriems sektoriams, įvertindama tokios lengvatos poveikį 
valstybės biudžeto pajamoms ir finansines šalies galimybes.

MINDAUGAS JONAITIS
su šeima

Tariame didelį ačiū europar-
lamentarui Broniui Ropei nuo 
savo šeimos. Pastaraisiais 
metais smarkiai brango 
pragyvenimas, todėl šeimos 
gaunamos pajamos, nors 
pastarosios ir šiek tiek 
paaugo, tiesiog „ištirpdavo“ 
nuėjus į maisto parduotuvę 
ar prisėdus apmokėti įmokų



B. Ropė siekė, kad Lietuva pasinaudotų   Briuselio atlaisvintais 
suvaržymais, kurie buvo anksčiau taikyti PVM lengvatos 
reglamentui, ir svarstytų įvesti laikiną lengvatinį tarifą maisto 
produktams, kad žmonėms būtų lengviau įpirkti maistą. Tai,     kad 
PVM lengvata maistui leistų sušvelninti maisto kainų naštą 
žmonėms, pastebi  Europos    Komisija, atlikusi  kainų poveikio 
tyrimą.

Tenka apgailestauti, kad Vyriausybė neatsižvelgė į B. Ropės 
pasiūlymus, teigdama, kad perkamąją žmonių galią ketinama 
didinti keliant atlyginimus ir pensijas. Vis dėlto, šiek tiek 
padidėjusių atlyginimų ar pensijų dalis „ištirpsta“, kai tenka 
permokėti už maistą ar gerokai daugiau lėšų iš šeimos biudžeto 
skirti padidėjusioms įmokoms už būsto paskolas.

2. Dėl ko kyla kainos? 

EP narys Bronis Ropė kreipėsi į LR Konkurencijos tarybą, kad ši 
ištirtų, ar maisto perdirbėjai ir prekybininkai Lietuvoje nebuvo 
sudarę kartelinių susitarimų, netaikė perteklinių antkainių prekėms 
ir paslaugoms, norėdami pasipelnyti prisidengdami ekonomine  

bankui už būsto paskolą. 
Brango beveik viskas, todėl 
teko susiveržti diržus ir atsi-
sakyti laisvalaikio pramogų 
su vaikais.
Bronis Ropė, nors dirba 
Europos Parlamente, 
nepamiršta ir rūpinasi visų 
mūsų, tautiečių, gerove. 
Parlamentaras ne kartą 
oficialiais raštais kreipėsi į 
Vyriausybę, ministerijas ir 
Seimo komitetus tam, kad 
būtų įvesta laikina PVM 
lengvata maisto produk-
tams. Maža to, Bronis Ropė 
siekė, kad visi mes 
nemokėtume didesnės 
kainos už elektrą, nei ji yra 
rinkoje, todėl Valstybinės 
energetikos reguliavimo 
tarybos (VERT) atstovus 
įpareigojo elektros įkainius 
peržiūrėti nuolat, o ne 
kas ketvirtį. 



krize. Taryba atsisakė pradėti tyrimą, pateikdama šablonišką 
atsakymą, kad maisto kainos smarkiai didėjo vien dėl 
makroekonominių reiškinių ir karo Ukrainoje. Bronis Ropė oficialiu 
raštu kreipėsi ir į Vyriausybę, kad pastaroji įvertintų maisto 
tiekimo grandinę, kurioje galimai iškreipiama konkurencija.

Nors Konkurencijos taryba atsisakė tirti milžiniško maisto kainų 
šuolio priežastis, europarlamentaro raginimai svarstyti maisto 
kainų problemą buvo išgirsti. Lietuvos bankas įsipareigojo ir atliko 
detalią maisto kainų raidos analizę. 2023 m. vasarį Lietuvos banko 
pristatytose kainų tyrimo išvadose akcentuota, kad stiprėjusi 
gyventojų perkamoji galia suteikė galimybę visiems rinkos 
dalyviams lengviau perkelti išaugusias sąnaudas galutiniam 
vartotojui – kitaip tariant, perkelti padidėjusias sąnaudas ant 
gyventojų pečių. Maisto kainoms nemažėjant, rizikuojame, kad 
Lietuva praras konkurencingumą. Išaugusios maisto kainos ir 
infliacija verčia šeimas per mėnesį vien maistui skirti 20-30 proc. 
visų savo išlaidų. 82 proc. pirkėjų dėl ribotų finansų resursų 
priversti pirkti prekes su nuolaida. Todėl būtina imtis 
priemonių, kurios leistų atpiginti maistą. 

Džiaugiamės, kad Europos 
Parlamente mus atstovauja 
žmogus, kuris yra neabejin-
gas Lietuvos žmonių 
bėdoms. Palaikome ir 
linkime nesustoti!

LVŽS nuotr.



3. Elektros kainos žmonėms negali būti didesnės nei rinkoje 

Lietuvos žmonės neturi permokėti už elektrą, kai jos kaina 
rinkoje gerokai nukritusi. Europos Parlamento narys Bronis 
Ropė, matydamas, kad visuomeninis elektros tiekėjas 
nesiūlo pigesnių planų šalies gyventojams, nors 
elektra pinga, oficialiu raštu kreipėsi į Vyriausybę, 
ragindamas  įpareigoti  Valstybinę  energetikos  reguliavimo 
tarybą peržiūrėti visuomeninio tiekimo kainas.
 
Džiugu, kad po EP nario B. Ropės kreipimosi, nuo 2023 metų 
kovo 1 dienos buvo sumažinta visuomeninio plano elektros 
kaina – vietoj 56,5 cnt už kwh, pradėtas taikyti 28 cnt už kwh 
įkainis, o nuo liepos 1 d. – 22,7 cnt už kwh kaina. Nuo 2024 
m. sausio 1 d. šio plano kaina  sumažinta apie 0,8 cnt už kWh 
– iki 21,9 cnt, kai elektros planas yra vienoje laiko zonoje. 
Dviejų laiko zonų planai kitąmet, viliuosi, taip pat atpigs, nes 
dieninės dedamosios kaina mažėja 1,1 cnt už kWh, o naktinė 
– 0,6 cnt už kWh.  Pagal naują tvarką, Vyriausybė 
reglamentavo, kad kompensavimui skirti pinigai gali būti 
mokami tik už elektros energijos tiekėjų faktiškai   Europos Parlamento 

nuotr.



patirtas elektros įsigijimo sąnaudas. Tam, kad nustatyti tiekėjo 
patirtas sąnaudas, nepriklausomi elektros tiekėjai turi „energijos 
skirstymo operatoriui“ nurodyti faktines elektros įsigijimo lėšas, 
kad šios būtų kompensuojamos iš valstybės biudžeto.

Parlamentaras laikosi nuomonės, kad negalima nustatinėti 
visuomeninio tiekimo kainų vadovaujantis 2015 metų metodika. 
Privaloma įvertinti, kad elektros rinka Lietuvoje keitėsi, kai buvo 
įgyvendintas rinkos liberalizavimas. Tad būtina peržiūrėti kainų 
nustatymo metodiką – elektros kaina turi būti grįsta 
ekonominiais rodikliais, o ne prognozuojama pusmečiui. 
Reikalingi saugikliai, kad ateities laikotarpiui nustatant elektros 
kainą, jei ji yra didesnė nei rinkoje, dalis šios kainos būtų grąžinta 
vartotojui, kai šis permoka už realią elektros kainą.

Ne vien elektros kainos, bet ir šildymo kainos skaičiavimo 
metodika turėtų būti nustatoma iš naujo ir peržiūrima kas mėnesį. 
Parlamentaras ragina peržiūrėti visų komunalinių paslaugų 
kainodarą, nes, pavyzdžiui, šalto vandens kaina žmonėms 
nesumažėjo, nors gerokai atpigo elektros kaina.
 
  

Europos Parlamento 
nuotr.



Pasak Bronio Ropės, elektra pigtų dar labiau, jei 
AB „Ignitis“ pirktų elektros energiją ne per biržą, bet 
tiesiogiai, kaip tai daro estai. Kyla įtarimų, kad elektros 
rinka Lietuvoje yra monopolizuota, nes nors ir didėja 
iš vėjo ir saulės išgaunamos energijos kiekis, 
elektros kaina gyventojams nemažėja.
 
B. Ropė kreipėsi į Valstybinę energetikos reguliavimo 
tarybą, kad AB „Energijos skirstymo operatorius“ (ESO) 
atitinkamai mažintų elektros perdavimo kainą, kuri buvo 
padidinta dėl smarkiai išaugusių elektros ir kuro kainų. 
Tačiau Taryba elektros perdavimo kainos 
perskaičiavimui nematė priežasčių.

LR Seimo Ekonomikos komitetui po svarstymo pritarus 
elektros energetikos įstatymo pataisoms, kurios leis 
nepriklausomam tiekėjui vienašališkai mažinti elektros 
energijos tiekimo kainą buitiniams vartotojams, 
parlamentaras kreipėsi į komitetą, kad šis įvertintų 
galimybę analogišką metodiką taikyti ir visuomeniniam 
tiekimui. Net 370 000 vartotojų priklauso visuomeniniam 
tiekimui, kuris buvo pratęstas iki 2026 metų. 

Europos Parlamento 
nuotr.



Broniui Ropei svarbu, kad visuomeninio tiekimo kaina būtų 
mažesnė, nes dauguma tokį tiekimą pasirinkusių vartotojų yra 
gaunantys mažesnes pajamas ir senjorai, kuriems sudėtinga 
apmokėti tokias dideles sąskaitas už elektrą. 

4.Konkurencija elektros rinkoje turi būti stiprinama

EP narys Bronis Ropė vylėsi, kad ES pasiūlytas elektros rinkos 
liberalizavimo modelis Lietuvoje pasiteisins ir atpigins žmonėms 
elektrą. Deja, LR Vyriausybė šio proceso tinkamai nesuvaldė, 
ir dabartinis modelis ne tik neužtikrino didesnės konkurencijos, 
bet ir sukūrė monopolį. 

Remiantis AB „Energijos skirstymo operatorius“ duomenimis, net 
78 proc. šalies elektros energijos tiekimo rinkos dalies priklauso 
valstybiniam tiekėjui. Tokia rinkos dalis, tenkanti vienam tiekėjui, 
prasilenkia su pagrindine elektros rinkos liberalizavimo idėja, kurią 
įgyvendinti skatino Europos Sąjunga. Ribota konkurencija trukdo 
vartotojams gauti gerokai patrauklesnes paslaugų kainas ar 
nuolaidas.

Ignalinos krašto žmonės 
dar iki šiol geru žodžiu  
prisimena EP nario B. Ropės  
didžiules pastangas iš ES 
gauti pakankamai lėšų 
Ignalinos atominės elek-
trinės uždarymo fondui, 
didžiuojasi jo nuoširdžiu
palaikymu žemdirbiams, 
siekiantiems palankesnių
ūkininkavimo sąlygų.    

ONA ZALECKIENĖ,
Ignalinos gyventoja



Panašu, kad Lietuvoje nenorima ar nesugebama sukurti įstatymų ir 
inicijuoti kitų priemonių, kurios skatintų konkurenciją. Ne tik 
energetikos, bet ir finansiniame sektoriuje turime itin 
koncentruotą kredito įstaigų rinką. Dėl to kenčia Lietuvos žmonės, 
kurie turi brangiai mokėti už elektros energiją ir būsto paskolas. 

EP narys Bronis Ropė ragina valstybinio kapitalo įstaigas ir 
valdžios atstovus gerokai labiau rūpintis viešuoju interesu. 
Aukštos elektros, maisto ir būsto paskolų kainos veja lietuvius 
svetur. Nors garsiai nekalbama, tačiau emigracijos 
rodikliai Lietuvoje vėl pradėjo didėti.

5. Lietuvos elektros sektoriaus bėdos išgirstos Europoje

EP narys Bronis Ropė nepritarė, kad gyventojams, kurie laiku 
nepasirinko elektros tiekėjo, būtų skiriamos baudos. Nesąžininga, 
kad ant dalies Lietuvos žmonių pečių buvo perkelta net 25 proc. 
didesnė kaina už elektrą vien dėl to, kad šie vartotojai 
priverstinai nepasirinko elektros tiekėjo.  

Manau, kad ne tik Ignalinos 
krašto žmonės pastebi ir 
mato B. Ropės aktyvią 
veiklą, kuri orientuojasi į 
Lietuvos, Europos ir pas-
aulio gamtinių išteklių 
išsaugojimą. Siekiant šio 
tikslo, jis kalba apie žiedinę 
ekonomiką. EP narys B. 
Ropė savo asmeniniu 
pavyzdžiu rodo mums, kad 
daug ką galime pasiekti 
bendru susitarimu. 
Bronio Ropės šeimininkiš-
kumas ir ūkiškas požiūris 
atsiskleidė dirbant Ignalinos 
rajono meru. Džiugu, kad 
europarlamentaras ir savo 
dabartinėje veikloje siekia 
užsibrėžto tikslo, o tai mus 
visus, ignaliniečius, 
itin žavi.  



Parlamentaras ne kartą kreipėsi į Europos 
Komisiją, siekdamas išsiaiškinti, ar nėra 
pažeidžiamos Lietuvos žmonių teisės, ir ar 
pagrįstai žmonės baudžiami už tai, kad 
nepasirinko nepriklausomo elektros energijos 
tiekėjo, kai tokių tiekėjų kontrolė buvo 
įgyvendinta chaotiškai. 

Vienas iš sprendimų, kuris leistų atpiginti elektrą 
– gaminti elektros energiją patiems. Šiandien 
Lietuvoje pasigaminame vos 20 proc. elektros 
energijos, likusią dalį perkame iš Skandinavijos 
šalių, kur elektra yra 3 - 4 kartus pigesnė. Kitas 
reikalingas sprendimas – koreguoti 
energetikos liberalizavimo modelį, įvedant 
papildomas reguliacines priemones 
nepriklausomiems elektros energijos tiekėjams 
ir apribojant bet kokias spekuliacijas elektros 
biržoje. Anot B. Ropės, būtina apmokestinti tuos 
energijos tiekėjus, kurie spekuliuoja elektros 
kaina, siekdami kuo didesnio pelno. Nuotr. aut. teisės 

priklauso Europos 
Parlamentui

LVŽS nuotr.



„Kad žemę dirbantis žmogus oriai uždirbtų ir galėtų išgyventi iš 
savo veiklos“

1. Lietuvos ūkininkai turi gauti tokio paties dydžio tiesiogines išmokas, 
kaip Prancūzijos, Vokietijos ir kitų ES šalių ūkininkai

B. Ropė akcentuoja, kad tiesioginės žemės ūkio išmokos, 
tenkančios Europos Sąjungos ūkininkams, turi pagaliau 
susilyginti. Skirtingi išmokų dydžiai neleidžia lygiomis sąlygomis 
konkuruoti žemės ūkio sektoriuje su senosiomis bendrijos 
šalimis.  

Lietuviai ir latviai su estais turi gauti tokio pat dydžio išmokas, 
kaip danai, prancūzai ar belgai. 

Pabrangus energijai ir kitoms gamybos sąnaudoms, tiesioginės 
išmokos ūkininkams   padeda palaikyti stabilų pajamų lygį. 
Žemdirbiai gali tobulinti gamybos procesus ir diegti inovacijas 
ūkiuose, kas leistų didinti žemės ūkio našumą, stiprinti ūkio 
sektoriaus konkurencingumą ir užauginti bei pagaminti tokį kiekį 
lietuviško maisto produktų, kokio reikia mūsų tautiečiams. 

Esu dėkingas parlamentarui 
Broniui Ropei, kuris ne tik 
girdi ūkininkų problemas, bet 
ir stengiasi jas spręsti. 
Lapkričio mėnesį viešėjome 
Europos Parlamente, kur B. 
Ropė suorganizavo mano, 
ūkininko Dainiaus Arlausko ir 
Eimanto Pranausko, kuris 
eina Lietuvos žemės ūkio 
bendrovių asociacijos
prezidento pareigas,  
     

DARIUS UFARTAS, 
ūkininkas



Susitikęs su Europos Komisijos komisaru Janusz Wojciechowski, 
kuris kuruoja Bendrijos žemės ūkio klausimus, Bronis Ropė 
pabrėžė, kad nebėra jokio logiško pateisinimo, kodėl Lietuvos 
ūkininkai vis dar gauna mažesnes išmokas. Deja, bet lietuvių 
ūkininkams skiriama išmokos dalis vis dar   sudarys tik 80 proc. 
nuo ES vidurkio. Paradoksalu, kad vėliau į bendriją įstojusių šalių 
ūkininkai yra finansiškai remiami mažiau už tuos, 
kurie ūkininkauja Prancūzijoje ar Danijoje. 

Pasak parlamentaro, lietuvių patiriami   darbo jėgos   ir gamybos 
sąnaudų kaštai beveik nebesiskiria nuo tų, kurie tenka ES 
senbuvių ūkininkams.

Keista, kad visiems bendrijos ūkininkams vis dar taikomi tokie 
patys reikalavimai, nors mokamų išmokų dydis išlieka skirtingas. 
Negana to, tiek Lietuvos, tiek senųjų   Europos Sąjungos šalių 
ūkininkai turi naudoti tą pačią brangią techniką ir trąšas, laikytis 
augalų apsaugos standartų ar piltis degalus, kurių kaina irgi didėjo.

Matydamas išmokų ūkininkams netolygumus, Bronis Ropė įtikino 
kolegas Europos Parlamente palaikyti tiesioginių išmokų 

susitikimą su EK atstovais. 
Minėtame susitikime 
pristatėme sankcijų už suar-
tas pievas problemą ir infor-
mavome, kad jei tokios 
sankcijos šalies ūkininkams 
nebus sušvelnintos, jau 
2027 m. ūkininkai gali 
sulaukti net 100 proc. viso 
ūkio išmokų 
siekiančių sankcijų. 

Džiaugiuosi, kad galėjome 
pristatyti žemės ūkio ben-
druomenės skaudulius 
Briuselyje. Viliuosi, kad LR 
Žemės ūkio ministerija mus 
išgirs ir imsis reikiamų 
žingsnių, nuo seno Lietuvoje 
šimtmečiais gyvavęs žemės 
ūkis galėtų klestėti.

Esu be galo dėkingas Broni-
ui Ropei, kuriam svarbu, kad 
Lietuvos žemės ūkis turėtų 
ateitį, o žmonės būtų 
aprūpinti kokybiškais 
maisto produktais.  



ūkininkams suvienodinimą. Pataisa, kurią palaikė net 333 
parlamentarai, buvo priimta kartu su rezoliucija, siekiančia spręsti 
ilgalaikio apsirūpinimo maistu problemą, kai žemės ūkio veikla gali 
patirti nuostolių dėl ekstremalių situacijų ar krizių. Ši pataisa 
įpareigoja Europos Tarybą peržiūrėti daugiametę finansinę 
perspektyvą, todėl Lietuvos ūkininkams atsiveria galimybės gauti 
tokio paties dydžio tiesiogines išmokas, kurios yra mokamos 
ūkininkaujantiems Europos Sąjungos senbuvėse.
 
2. Ūkininkų bėdos dėl suartų pievų išgirstos Europos Parlamente

Matydamas, kad Žemės ūkio ministerija negirdi šalies ūkininkų, 
kurie jau nuo 2027 metų turėtų sulaukti net 100 proc. viso ūkio 
išmokų siekiančių sankcijų, parlamentaras Bronis Ropė 
suorganizavo    jaunųjų   ūkininkų   ir   Žemės   ūkio     bendrovių 
asociacijos atstovų susitikimą su Europos Komisijos  Žemės ūkio 
ir kaimo plėtros generalinio direktorato  vykdančiuoju direktoriumi 
Michael Pielke.

Parlamentaras paragaino Lietuvos žemės ūkio 
ministeriją sumažinti daugiamečių pievų referencinį plotą ir 
sušvelninti sankcijas ūkininkams. Parlamentaras apgailestavo,    

MINDAUGAS PETKEVIČIUS, 
Lietuvos ekologinių ūkių
asociacijos pirmininkas,

ŽŪK „Ekotikslas“ 
direktorius 

Jei kas paklaustų, ar Lietu-
vos ūkininkai turi Europos 
Parlamente savo atstovą, 
tai net nesusimąstęs 
atsakyčiau, kad taip ir šis 
atstovas – Bronis Ropė. Tai 
žmogus, turintis aiškų 
supratimą apie žemės ūkį, 
   



kad nesprendžiant problemos ir sukuriant biurokratines 
kliūtis, jaunieji ūkininkai atsisakys žemės ūkio verslo.

Dalyvaudamas oficialiame susitikime su Europos Komisija, Bronis 
Ropė paragino surengti aptarimą su Lietuvos žemės ūkio 
ministerija, kad būtų suformuotas toks pats sėjomainos 
apibrėžimas europiniame reglemente ir nacionalinėje teisėje. 

B. Ropė prašė Europos Komisijos atstovų užtikrinti, kad žemės 
ūkio ministerijos planuojamos sankcijos būtų proporcingos ir 
protingos. Pasak parlamentaro, ūkininkai gali bankrutuoti, jei 
neatkūrus net 1 ha, dirbant 500 ha, už visus 
5 metus bus atimtos visos išmokos. 

Tenka apgaislestauti ne vien, jog ministerija nesprendžia ūkininkų 
problemų, bet  dar ir prisidengia europinėmis institucijomis, 
teigdama, kad tokius reikalavimus gauna iš ten, todėl negali nieko 
padaryti.Ministerija nenori pripažinti, kad patys neteisingai perkėlė 
ES reglamentą į nacionalinę teisę. Tiksliau problema kilo dėl 
Reglamento 2021/2115 13 str. ir 2021/2115 III priedo, kur į 
daugiametes žoles buvo perkeltos paprastos pievos, 

nebijantis EP ne tik išsakyti 
ūkininkų keliamas prob-
lemas. B. Ropė aktyviai 
dalyvauja sprendžiant 
ūkininkų problemas tiek 
kooperacijos, tiek pieno, tiek 
ekologijos klausimais. Tam, 
kad ūkininkams rūpimi 
klausimai būtų išspręsti, 
parlamentaras kreipiasi ir į 
Lietuvos Vyriausybę, Seimo 
kaimo reikalų komitetą bei 
žemės ūkio ministeriją. 
2023 metais matome, 
kad Lietuvoje ekologinės 
gamybos plotai sumažėjo 
14 % lyginant su 2022 m., 
tuo tarpu visose ES šalyse 
ekologiniai plotai didėja. 
Esu užtikrintas, kad kartu su 
Broniu Rope ir jo komanda  
ši  problema  bus paliesta  ir   
be   abejo   bus ieškoma   
būdų    situacijai suvaldyti. 
Linkiu sėkmės ir toliau 
atstovaujant Lietuvos 
ūkininkus ir socialinius part-
nerius EP. 



kurios 4 metus laikytos ariamoje žemėje, todėl buvo sėjomainos 
dalis.

3. Maisto kokybės skirtumai ES valstybėse narėse ir pakuočių ženklini-
mas, informuojant apie jo sudėtį

Nors Lietuva ir kitos Rytų ir Vidurio Europos šalys skaičiuoja 20-us 
metus Europos Sąjungoje, maisto produktų ir kitų prekių kokybė, 
sudėtis ir skoniai bendrijos rytinėse ir vakarinėse rinkose gali būti 
visiškai kitokie. Pavyzdžiui, Slovakijos vartotojų asociacija atliko 
aštuoniose ES šalyse pirktų maisto produktų laboratorinius 
tyrimus. Tarp tokių produktų buvo gaivieji gėrimai, šokoladas ir tirpi 
kava. Ištyrus minėtus produktus laboratorijose, nustatyti jų 
kokybės skirtumai.

Kad lietuviai galėtų įsigyti tokios pačios kokybės maisto ir kitus 
produktus kaip vakarų europiečiai, B. Ropė pasirašė pareiškimą dėl 
produktų dvejopos kokybės standartų. Pareiškime akcentuojama: 
tyrimais įrodyta, kad dauguma rytinėse rinkose parduodamų 
produktų yra prastesnės kokybės, nei tie, kurie parduodami 
vakarinėse rinkose. Kitaip tariant, ES senbuvių šalių gyventojus 

VIRGINIJA ŠETKIENĖ, 
Lietuvos kaimo 
bendruomenių 

sąjungos pirmininkė 

Bendruomenės tikrai jaučia, 
kad Europos Parlamente turi 
jų labui besidarbuojantį EP 
narį.  Bronis Ropė puikiai 
išmano kaimo bendruomenių 
problemas, supranta, kad 
bendruomeninis judėjimas 
dažnai priklauso nuo aktyvių 
žmonių, savanorystės ir 
asmeninio aukojamo laiko   



pasiekia geresnės kokybės to paties prekės ženklo gaminiai, nei 
ES „naujokes“. Pasak parlamentaro, kokybės problema yra ryški 
tiek maisto produktuose, tiek valymo ar dezinfekavimo 
priemonėse, kurios yra prastesnės kokybės nei „identiški“ 
produktai ES rinkos vakarinėje dalyje.

Minėtas pareiškimas, kurį palaikė EP narys B. Ropė, ragina 
Europos Komisiją stebėti padėtį ir imtis veiksmų, kad būtų 
užtikrinta produktų kokybės tvarka bendrojoje rinkoje. Tokia tvarka 
ir kontrolė, pasak parlamentaro, sumažintų rytinių valstybių narių 
pirkėjų diskriminaciją. 

Dėl B. Ropės ir kitų parlamentarų iniciatyvos, Europos Komisija 
šiandien skiria daugiau dėmesio maisto produktų sudėties 
kontrolei. Negana to, Komisija nustatė, kad maždaug trečdalyje 
produktų, kurių kokybė buvo testuota, pastebėti kokybės skirtumai. 
Tiesa, šiuos skirtumus buvo galima įžvelgti tik įvertinus tokių 
produktų sudedamąsias dalis, o ne iš pakuočių etikečių. 
Pavyzdžiui, ištirtuose pusryčių dribsniuose rasta gerokai daugiau 
cukraus kiekio, o bulvių traškučiai savo sudėtyje turėjo nevienodą 
riebalų kiekį.

bei resursų. Europai dar 
teks nueiti netrumpą kelią, 
kol bus suvokta, kokį svarbų 
ir prasmingą darbą atlieka 
kaimo bendruomenių 
lyderiai, aktyvistai. 

Be šių žmonių regionuose 
nebūtų kultūros, tautiškumo 
puoselėjimo, galop nebūtų 
bendravimo, kuris, gyvenant 
kaime, reikalingas kaip 
oras. Džiugu, kad B. Ropei 
savo svarbos įrodinėti 
neturime – jis puikiai žino, 
ką ir kaip reikia keisti 
europinėje teisėkūroje, kad 
bendruomeninis judėjimas 
įgytų sparnus dar labiau 
plėstis ir augti.  
 



Produktų pakuotės nebegalės mulkinti lietuvių ir mums nebeteks 
vykti į Vokietiją pirkti kokybiškesnių skalbimo priemonių, nes 
Europos Komisija pakoregavo Nesąžiningos komercinės veiklos 
direktyvą, numatančią, kad esminės informacijos apie produktą 
neatskleidimas būtų traktuojamas kaip klaidinantis pirkėją 
veiksmas. Direktyva apibrėžia, kokią esminę informaciją apie 
produktą gamintojas turi pateikti. Į šią būtiną informaciją patenka 
produkto kaina ir jo savybės.
    
4. Lietuvos žemės ūkio ir kaimo plėtros strateginis planas turi būti
koreguojamas atsižvelgiant į praktikų - žemdirbių  siūlymus ir šalies 
poreikius 

Strateginiame plane, kuris numato Žemės ūkio ir kaimo plėtros 
politiką 2023-2027 metų laikotarpiui, stokojama realių priemonių, 
kad Lietuva galėtų nenutrūkstamai apsirūpinti kokybiškais ir 
įperkamais maisto produktais.

Kasmet Lietuva pati savarankiškai užaugina ir pasigamina vis 
mažiau žemės ūkio produkcijos.   Pavyzdžiui, šiandien 
pasigaminame tik pusę Lietuvoje reikalingo kiaulienos produktų



 

          

 

kiekio. Likusią trūkstamą kiaulienos produktų dalį importuojame. 
Neramina, kad šalies žemės ūkio produkcijos rezultatai per 
2014-2020 metų periodą paaugo vos 135 eurais, tuo tarpu Estijoje 
produkcija išaugo 253 eurais ir Latvijoje – net 340 eurų suma. 

Bronis Ropė pabrėžia, kad Lietuvoje, skirtingai nei kitose Europos 
Sąjungos šalyse, pagamintos žemės ūkio produkcijos sukuriama 
vertė yra viena mažiausių visoje bendrijoje. Šių metų pradžioje 
bendrosios žemės ūkio produkcijos vertė sudarė tik 964 eurus
hektarui. Tai reiškia, kad Lietuvos žemės ūkio sektorius gamyboje
vis dar nepakankamai išnaudoja modernius tiksliosios 
žemdirbystės metodus   ir nesikliauja skaitmeninėmis 
technologijomis. 
 
Spartus technologijų diegimas žemės ūkyje galėtų paskatinti 
produkcijos gamybos apimtis, nes mažintų ūkininkų patiriamas 
sąnaudas, todėl, pasak parlamentaro, Strateginiame plane gerokai 
daugiau lėšų turėtų būti skiriama inovacijoms ir technologijoms.  

    
  

Asmeninio archyvo nuotr.



 

          

 

5. Valstybės parama ūkininkams yra gyvybiškai svarbi, sprendžiant 
pieno krizę
    
Pieno sektoriaus krizė Lietuvos ūkininkų neužklupo per naktį –  
pieno supirkimo kainos pradėjo ristis žemyn dar 2022 metais. Kodėl 
žemės ūkio ministerija delsė kreiptis į Europos Komisiją ir derėtis 
dėl paramos Lietuvos pieno gamintojams iš Europos Sąjungos 
rezervo fondo? Tam, kad išgyventi krizę, Lietuvos pieno gamintojai 
vyriausybės prašė skirti 40 mln. eurų sumą, tačiau kol kas iš 
biudžeto valdžiai pavyko sukrapštyti vos 8 mln. eurų.

Parlamentaras Bronis Ropė Europos Sąjungos institucijose ėmė 
ieškoti priemonių, kurios leistų Lietuvos ūkininkams suteikti 
galimybę išgyventi, kai dauguma pieno ūkių šalyje balansuoja ties 
bankroto riba.   B. Ropė kreipėsi į Europos Sąjungos žemės ūkio 
komisarą, ragindamas nedelsiant aktyvuoti laikiną pieno 
rinkos reguliavimo instrumentą.

Susitikęs su Europos pieno tarybos atstovais Briuselyje, 
europarlamentaras pabrėžė, kad remiantis Ispanijoje sėkmingai 
veikiančiu pavyzdžiu, būtina įvesti draudimą pirkti ir parduoti

KJARTAN POULSEN, 
Europos pieno tarybos 

prezidentas

Europos pieno tarybai B. 
Ropė žinomas kaip atstovas 
Europos Parlamente, kuris 
kartu susavo komanda itin 
aktyviai darbuojasi pieno 
gamintojų labui. Susitikę su 
juo, akivaizdžiai įsitikiname, 
kad   p.   Ropė    puikiai 



pieną bei jo produktus už žemesnę kainą nei jų savikaina. 
Kalbėta ir apie laikino pieno gamybos reguliavimo schemą, 
pagal kurią pieno gamintojams, savanoriškai laikinai 
sumažinusiems perdirbimui parduodamo pieno kiekį, būtų 
mokama kompensacija. Tokia schema pasiteisintų, kai 
sektoriuje atsirastų pirmieji signalai, bylojantys apie galimas 
pieno pertekliaus ir mažų kainų problemas.

Europos Komisija neseniai patvirtino išskirtinę 10,66 mln. eurų 
paramą, tik ar jos pakaks merdinčiam Lietuvos pieno sektoriui?  

 

    
  

 

nusimano apie situaciją pieno 
sektoriuje, kas be abejo, būtina, 
siekiant konstruktyvių diskusijų 
su pieno gamintojais. Nepapra-
stai svarbu, kad Europos Parla-
mento nariai, atstovaujantys ES 
piliečiams, nuolat su jais ben-
drautų ir žinotų apie realias prob-
lemas bei kaip jas galima spręsti 
politiniame lygmenyje. B. Ropė 
palaiko nuolatinį ryšį su Europos 
pieno gamintojais ir siūlo kon-
struktyvius sprendimus. Vienas 
iš tokių sprendimų, kurį B. Ropė 
pasiūlė politiniame lygmenyje – 
savanoriško pieno gamybos 
ribojimo schema, padedanti 
sureguliuoti pieno apimtis ir 
kainas rinkoje, taip pat pieno 
rinkos reguliavimo europiniu 
mastu koncepcija. Esu dėkingas 
Broniui Ropei už šias iniciatyvas.  
  



„Kad visoje lietuvoje gyventi būtų ne prasčiau, nei sostinėje“

1. Peticija dėl lėšų perkėlimo tarp regionų

Parlamentaras Bronis Ropė su komanda ir neabejingais 
tautiečiais užkirto kelią konservatorių (TS-LKD) Vyriausybei 
pasisavinti Lietuvos miesteliams ir kaimo vietovėms skirtus 
beveik 700 mln. eurų iš Sanglaudos fondo, kuriuos norėta 
skirti vien sostinei. Sostinės regionas, į kurį patenka ir Vilnius, 
yra ekonomiškai labiau išsivystęs, nes čia ir taip daugiau 
investicijų. Vilnius iš likusios Lietuvos išsiskiria gana aukštu 
BVP vidurkiu, kuris netgi viršija Europos Sąjungos bendrąjį 
vidaus produkto vidurkį. Skirtingai nei Vilniuje, Vidurio ir 
Vakarų Lietuvoje BVP tesiekia 
apie 63 proc. Europos Sąjungos vidurkio.   

B. Ropė džiaugiasi, kad triūsas, renkant parašus peticijai 
atsipirko su kaupu, nes 2022 metų balandžio 26 dieną 
Europos Komisija pranešė, kad stabdo Sanglaudos lėšų 
perkėlimą, kaip  buvo reikalavusi Lietuvos Vyriausybė. Pasak 
Europos Komisijos darbinėse diskusijose pavyko susitarti su  

BRONIUS MARKAUSKAS, 
Klaipėdos rajono 

meras

Ko gero, tik tas žmogus, 
kuris kasdien ir iš arti 
susiduria su regionų aktuali-
jomis, turi patirtį šioje srityje, 
kuris išmano žemės ūkio  



Lietuvos Vyriausybės atstovais ir pasiekti kompromisą, kuriuo 
remiantis Sostinės regionui perkeliama tik 363,88 mln. eurų  suma 
vietoj prašytų beveik 700 mln. eurų.  B. Ropės ir aktyvių piliečių 
pastangomis Vidurio ir Vakarų Lietuvos regionas 
papildomai išsaugojo 314,9 mln. eurų.

2. Regionai netuštėtų, jei būtų protingai įgyvendinama Bendroji 
žemės ūkio politika

Ekoschemų reikalavimas ūkininkaujantiems atsirado drauge su 
Europos žaliuoju kursu. Neieškodami kompromisų, o tik 
įpareigodami Lietuvos ūkininkus „aklai“ įgyvendinti visus Žaliojo 
kurso reikalavimus, rizikuojame galutinai sunaikinti Lietuvos 
žemės ūkio sektorių, kuris aprūpina šalies gyventojus kokybišku ir 
įperkamu maistu. Pasak parlamentaro, pokyčius, kurie 
transformuoja iš esmės visą žemės ūkio sektorių, reikia 
įgyvendinti, sėdant prie bendro derybų stalo su ūkininkais, 
ūkininkus vienijančių asociacijų atstovais ir mokslo bendruomene, 
kuri galėtų pasiūlyti alternatyvius ir modernius sprendimus.

politiką, gali geriausiai 
atstovauti regionams ir 
ūkininkams. Bronis Ropė 
daug metų atidavė vietos 
savivaldai, puikiai išmano 
regionų specifiką, žino, 
kokios problemos mums 
yra aktualios, ko reikia, 
kad būtų užtikrinta tolygi 
regionų plėtra, vystyma-
sis.
Investicijų reikia ne tik 
sostinei ar didiesiems 
miestams, bet ir 
rajonams, regionams. 
Čia veikia stiprūs verslai, 
šeimų, ekologiniai ūkiai, 
čia dirba darbštūs ir 
iniciatyvūs žmonės, vys-
tosi inovacijos ir į priekį 
kartais žengiama daug
 



 

          

 

Viso Europos Sąjunga kaimo plėtrai numačiusi skirti 4,3 mlrd. eurų, 
iš kurių net 31 proc. numatyta aplinkosaugos sričiai ir 25 proc. – 
ekosistemų vystymui. Tačiau neinvestuodami į žemės ūkio 
inovacijas, tiksliosios žemdirbystės principų taikymą, menkiname 
žemės ūkio sektoriaus vystymosi perspektyvas.

Parlamentaras tvirtai laikosi pozicijos, kad BŽŪP neturėtų būti vien 
biurokratinis rinkinys, neturintis nieko bendro su realia žemės ūkio 
veikla. Netrukus prasidės diskusijos dėl BŽŪP gairių po 2028 m. 
Pasak B. Ropės, svarbu skirti deramą dėmesį kartų atsinaujinimui ir 
jaunimo pritraukimui į žemės ūkio sektorių. Pradedant 
ūkininkauti nuo nulio, nepakanka vien žinių ar noro – dažniausiai 
pritrūksta pinigų. Tad svarbu padėti naujiems ūkininkams 
įsitraukti į žemės ūkio veiklas, skiriant jiems patrauklią paramą.

Anot B. Ropės, džiugu, kad finansinė parama jauniems 
ūkininkams bus skiriama ir 2023-2027 metų BŽŪP laikotarpiui. Per 
šį laikotarpį, jaunųjų ūkininkų paramai bus skirta 75 mln. eurų. 
Ūkininkai galės gauti 60 tūkst. eurų sumą verslo plano 
įgyvendinimui.     
  

sparčiau. Esu dėkingas 
Broniui Ropei už šias 
iniciatyvas.
Turime suprasti, kad 
nesame didelė valstybė, 
todėl svarbus kiekvienas, 
atstovaujantis Lietuvos 
interesams. Dar svarbau, 
kad atstovaujant Lietuvai 
nebūtų pamiršti ir 
regionų bei žemės ūkio 
politikos klausimai, kad 
nebūtų kalbama tik glo-
baliai. Tam reikalingi 
žmonės su patirtimi, 
kompetencija, kurie 
mato mūsų regionus, 
žemės ūkį Europos kon-
tekste, gali siūlyti reika-
lingus pokyčus, kuriais 
būtų mažinamas ato-
trūkis tarp sostinės ir 
regionų, 



3. Regionų gyventojai turi teisę gauti gydymo, švietimo ar 
socialines paslaugas ten, kur gyvena

Mokantis mokesčius, ir dar nemažus, Lietuvos gyventojas turi teisę 
gauti atitinkamas viešąsias paslaugas – sveikatos ir socialinės 
apsaugos bei švietimo. Jos turi būti teikiamos ten, kur 
žmogus gyvena. 

Regionų gyventojai paliekami likimo valiai, o jei prireikia, 
pavyzdžiui, pasitikrinti sveikatą ar išrinkti savo vaikams 
artimiausią mokyklą, tenka patiems rūpintis, kaip vienur ar kitur 
nuvykti. Ar tikrai regioninėse savivaldybėse nėra reikalingi 
akušerijos skyriai? Ar normalu ir neamoralu, jog gimti, jei esi 
būsimas regioninės savivaldybės gyventojas, turėsi 
keliasdešimties kilometrų atstumu nuo namų?

2023 m. kovo 2 dieną Vyriausybė priėmė sprendimą, 
reglamentuojantį sveikatos priežiūros institucijų reformos 
taikymą. Minėtam sprendimui įsigaliojus, nebeliks rajoninių 
ligoninių, kuriose teikiamos antrinio lygio stacionarinės asmens 
sveikatos priežiūros paslaugos. Negana to, į europinį finansavimą, 
kurio pinigais būtų galima gerinti sveikatos paslaugų

gerėtų sąlygos ūki-
ninkams.
Išties džiugu, kad Euro-
pos Parlamente Bronis 
Ropė nėra tik statistas. 
Jis diskutuoja per 
posėdžius, teikia pasiūly-
mus, užduoda klausimus, 
rengia nuomones, 
pranešimus. Tai reiškia, 
kad jo balsas ir pozicija, o 
tuo pačiu ir mūsų visų, 
kuriems jis atstovauja, 
yra girdimi.
Ir nors kalbėtis yra labai 
svarbu, tačiau pas mus 
įprasta vertinti ne 
žodžius, o darbus. Jų taip 
pat nuveikta nemažai.
Labiausiai, ko gero, norisi 
džiaugtis dėl ES finansa- 



 

          

 

prieinamumą ir kokybę, galės pretenduoti tik tos ligoninės, kurios 
yra priskiriamos prie regioninių centrų. 

Daugumos ligoninių, kurias norima uždaryti, skyriai pirko 
modernią medicininę įrangą ir atnaujino patalpas, pasinaudojant 
Europos Sąjungos, Norvegijos ir kitų fondų lėšomis, todėl 
nesuvokiama, kodėl nauja sukurta infrastruktūra negali būti 
naudojama!  Kam griauti tai, ką sukūrėme?  

Tinklo „optimizavimas“ neaplenkė ir regioninių mokyklų, kuriose 
pagal Švietimo, mokslo ir sporto ministerijos paruoštą pertvarkos 
planą atsisakyta jungtinių 5-8 klasių. Negana to, nuspręsta 
pertvarkyti mažas mokyklas, nes esą tokiose mokyklose ugdymas 
nėra kokybiškas. 

Iš tiesų, keisti reformatorių argumentai, kai bandoma pateisinti 
nevykusią švietimo tinklo optimizaciją, prisidengiant mokytojų 
trūkumo, pedagogų užmokesčio ar mažėjančio mokyklinio 
amžiaus vaikų skaičiaus problemomis. Juk visoje Lietuvoje 
juntamas tiksliųjų dalykų mokytojų stygius ir turime gana prastus 
valstybinių brandos egzaminų rezultatus, todėl regioninės

vimo pritraukimo Lietu-
vos regionams, paramos 
ūkininkams, didelio 
indėlio į vienodą maisto 
ir kitų produktų kokybės 
užtikrinimą Europos 
Sąjungos šalyse. Galbūt 
kartais matydami 
teigiamus pokyčius savo 
kasdieniniame gyvenime 
nesusimąstome, kad 
tai – didelis, tačiau ne 
visada matomas Euro-
pos parlamentarų, tarp 
jų – ir Bronio Ropės 
darbas, siekiant, kad 
būtų išlaikomas, ar didi-
namas finansavimas 
tam tikroms sritims, 
teikiant siūlymus dėl 
rezoliucijų, direktyvų 
įgyvendinimo 
ir taikymo. 



mokyklos – jokia išimtis, nes yra tos pačios netobulai veikiančios 
sistemos dalis.
 
Europinių pinigų regioninės politikos vystymui galima gauti iš 
Europos Sąjungos, tačiau ar Lietuvos valdžia nori ir geba tokius 
pinigus nukreipti regioninėms medicinos ir švietimo įstaigoms bei 
atskirties mažinimui tarp šalies didmiesčių bei regioninių centrų?

Parlamentaras Bronis Ropė pateikė oficialius pasiūlymus Europos 
Parlamento Užimtumo ir socialinių reikalų komitetui, kuriais 
siekiama numatyti, kad dar didesnė Sanglaudos fondo lėšų dalis 
būtų skirta darbo vietų regioninėse savivaldybėse kūrimui. 
Sanglaudos fondo pinigų „įdarbinimas“ gyvybiškai reikalingas 
dabar, kai Lietuva susiduria su ekonomine recesija ir net gali 
nugrimzti į krizę. Tokie pinigai gali būti skirti kaip parama ar 
lengvatinės paskolos vietiniams verslams ir kitiems subjektams, 
jog pastarieji, mainais už tokias skiriamas lėšas, išlaikytų savo 
darbuotojus. Pasak parlamentaro, regionuose, lyginant su šalies 
didmiesčiais, trūksta darbo vietų, nes vieni didžiausių darbdavių 
(viešojo sektoriaus įstaigos, valstybinės įmonės, logistikos ar 
užsienio kapitalo informacinių technologijų bendrovės)   

Tikriausiai, vertindami 
bendrus rodiklius, 
galėtume sakyti, kad 
gyvenimas Lietuvoje 
gerėja. Tačiau atskirtis 
tarp savivaldybių vis 
dar jaučiasi. Ypač tarp 
sostinės ir kitų regionų. 
Žinoma, Vyriausybės 
noras, kad 700 mln. eurų 
tektų tik sostinės regionui 
buvo mažų mažiausiai 
nesuprantamas, todėl 
tikrai norisi pasidžiaugti, 
kad B. Ropė ėmėsi realių 
žingsnių, jos lėšos būtų 
nukreiptos ne tik sostinei, 
bet ir likusiai Lietuvai. Ir 
tai pavyko. Lėšos buvo 
nukreiptos ir Vakarų bei 
Vidurio Lietuvos region-
ams.  



 

          

 

daugiausiai koncentruoja savo veiklą Vilniuje ar tarp Vilniaus ir 
Kauno. Regionuose darbo vietų pasiūla gan skurdi, tad netekę 
darbo, žmonės tampa itin pažeidžiami.
 
B. Ropės pasiūlyme pabrėžiama, kad būtina numatyti lėšas 
viešosioms bei socialinėms reikmėms. Tokiu atveju, būtų galima 
skatinti regionų gyventojų užimtumą, užtikrinti, kad regioninėse 
savivaldybėse ir toliau veiktų gydymo bei švietimo įstaigos.

Maža to, parlamentaras, teikdamas oficialius pasiūlymus pabrėžia, 
kad Sanglaudos politika prisidėtų prie šalies ekonomikos 
konkurencingumo skatinimo. Jei pasiūlymui būtų pritarta, minėtos 
priemonės lėšos būtų skirtos bioinžinerijos, fizikos ir kitų inovatyvių 
sričių vystymui. Tai svarbu, nes Lietuva galėtų gauti 
finansavimą, kuriuo pasinaudojus būtų galima sukurti daugiau 
pridėtinės vertės produktų ir paslaugų. Vietoje kuriami modernūs 
technologiniai produktai   leistų ne tik auginti šalies ekonomiką,
bet ir žmonių atlyginimus.

  

    

Tai leidžia užtikrinti 
sklandesnį visos Lietuvos 
vystymąsi, mažinti 
atskirtį ir užtikrinti darnią 
plėtrą. Juk Lietuva – ne 
tik Vilnius.
B. Ropė – kompetentin-
gas politikas, turintis 
patirtį tiek vietos savival-
doje, tiek žemės ūkio poli-
tikos bei kitais klausi-
mais, jis nuolat bendrauja 
su gyventojais, tad 
galime būti tikri, kad 
mūsų balsas EP bus girdi-
mas.
Antra, savo darbais jis 
įrodė, ko gali pasiekti 
būdamas EP nariu. Lėšos 
Lietuvos regionams, 
parama ūkininkams ir kiti 
darbai kalba patys už 
save. 



„Kad Mokslo ir technologijų pažanga įgautų pagreitį“

Parlamentaras Bronis Ropė yra delegacijos „Euronest“ 
parlamentinės asamblėjos, kuri rūpinasi Europos Sąjungos ir Rytų 
Europos partnerių bendradarbiavimu, apimant demokratijos, 
žmogaus prigimtinių teisių ir laisvių, ekonomikos vystymosi, 
energetikos, kultūros ir švietimo sritis, narys.

Delegacijoje su Moldovos Respublika, Bronis Ropė eina komiteto 
nario pareigas, kur yra atsakingas už parlamentinių santykių 
vystymą bei bendradarbiavimą tarp Moldovos ir Europos 
Sąjungos. Bendradarbiaujant su Moldova siekiama stiprinti 
demokratijos ir teisėtvarkos procesus šioje šalyje. Europos 
Sąjunga skatina Moldovos ekonomikos transformaciją, kad ši 
taptų modernia ir konkurencinga.

Specialus STOA komitetas, kuriame dirba europarlamentaras, 
sprendžia klausimus, susijusius su mokslo ir technologijų 
pažanga. Mokslas ir technologijos – neatsiejamos nuo 
šiandienos modernios ekonomikos, todėl jų pažanga ir 
pritaikymas skirtinguose versluose yra itin svarbus. 

Broniui Ropei rūpi ir jis 
kovoja dėl to, kas 
svarbu mums visiems. 
Ekologijos, sveikos mity-
bos, regionų plėtros ir 
vystymosi, žaliosios ener-
getikos, trumpųjų maisto 
tiekimo grandinių, regionų 
finansavimo, žemės ūkio 
politikos ir kiti klausimai 
kasdien yra jo darbot-
varkėje. Tai reiškia, kad ir 
Europa girdi, kas mums 
rūpi, ko mums reikia, o 
mūsų – regionų, ūkininkų 
interesams atstovaujama 
aukščiausiu lygmeniu.

   



LVŽS frakcija Seime europarlamentaro kvietimu apsilankė Europos Parlamente 
(Asmenino archyvo nuotr.)  



Nuotr. aut. teisės 
LVŽS.

„Kad onkologine liga susirgę lietuvos piliečiai gautų ne 
prastesnes gydymo sąlygas, nei kiti europiečiai“

EP narys Bronis Ropė dirbo laikinajame 
specialiajame Kovos su vėžiu komitete, kurio veikla 
tęsėsi apie 12 mėnesių. Onkologinėmis ligomis suserga 
vis daugiau žmonių, nors net apie 40 proc. tokių 
susirgimų būtų galima išvengti, jei dagiau dėmesio 
būtų skiriama vėžio prevencijai.

Ankstyva  vėžio diagnozė, sportas ar sveikas gyvenimo 
būdas, pasak buvusio Sveikatos apsaugos ministro 
Aurelijaus Verygos ir parlamentaro, leistų išsaugoti 
žmonių gyvybes, pareikalautų  mažesnių gydymo išlaidų 
ir praradimų darbo rinkoje. Vėžys – viena dažniausių 
mirties priežasčių visame pasaulyje, tuo tarpu 
Lietuvoje mirtys nuo piktybinių navikų užima antrąją vietą 
pagal tenkantį mirčių skaičių (daugiausia žmonių Lietu-
voje vis dar miršta nuo kraujotakos sistemos ligų). 
Pavyzdžiui, 2021 metais Lietuvoje nuo piktybinių navikų 
mirė 7749, 2022 m. – 7899 žmonės. Ir tai nėra tiesiog 
skaičiai statistikos lentelėse – tai 
Anapilin iškeliavę kažkieno artimieji, bičiuliai, kaimynai 



Pasak parlamentaro, pastaruoju metu sergančiųjų vėžiu amžius 
vis jaunėja, o tai gali lemti rūkymas, piktnaudžiavimas alkoholiu, 
netinkama mityba ir kiti žalingi įpročiai. Vėžys neatsiranda staiga.
Audinių ląstelėse, dar gerokai prieš susergant vėžiu, vyksta 
navikiniai pokyčiai. Todėl labai svarbu, kad Lietuvoje, kaip ir 
išsivysčiusiose vakarų šalyse, būtų vykdomos specialios 
gyventojų sveikatos tikrinimo programos.

Bronis Ropė drauge su tuometiniu Sveikatos apsaugos  ministru 
Aurelijumi Veryga teikė pasiūlymus teisės aktams, kurie leistų 
inicijuoti vėžio prevencines priemones, taikyti modernias gydymo 
metodikas ir plėtoti mokslinius tyrimus. Pasak Aurelijaus Verygos, 
Europos gydymo įstaigos ir patirtis, sukaupta gydant vėžį, turi būti 
prieinama ir susirgusiems lietuviams. Ilgą laiką Europos Sąjungos
šalyse nebuvo užtikrinamos vienodos vėžio prevencijos 
iniciatyvos ir skyrėsi gydymo sąlygos. EP narys Bronis Ropė 
laikosi pozicijos, kad lietuviai turėtų gauti kokybišką diagnostiką ir 
moderniausią vėžio gydymą.   

Nenormalu, kad Lietuva onkologinių ligų gydymui reikalingus 
vaistus pirko beveik 10 kartų brangiau nei kitos valstybės narės. 
Maža rinka ir pakankamai silpna perkamoji galia neleido išgelbėti 

KLAUDIJA JAGMINAITĖ, 
klaipėdietė

Apmaudu, kad visame 
pasaulyje nuolat didėja 
pacientų, sulaukiančių 
onkologinių diagnozių 
verdiktų – ne išimtis ir 
Lietuvos žmonės.  
Asmuo, kuris nėra 
susidūręs su šia klastinga 
liga, dažnai net nesumoja, 
kad vieną dieną jam gali 
tekti susidurti su diagnoze 
– onkologija, tačiau tai 



 iš mirties gniaužtų vėžiu susirgusių ligonių.
 
Kad vaistai onkologinių ligų gydymui atpigtų, Bronis Ropė ir 
Aurelijus Veryga ragino peržiūrėti naujausių vaistų nuo vėžio kainų 
skirtumus Vakarų ir Rytų Europos valstybėse. Pasak 
europarlamentaro, tikslinga glaudžiau bendradarbiauti tarp 
valstybių vėžio gydymo srityje ir vykdyti centralizuotus vaistų 
pirkimus, kad onkologiniams ligoniams būtų prieinami reikiami 
vaistai.

 
   

  

išgirdus žemė slysta iš po 
kojų. Bene sunkiausia 
onkologinių pacientų būkle 
laikoma fizinė ir emocinė 
kančia, tad nepaprastai 
svarbu, kad kiekvienas 
pacientas sulauktų tinka-
mos bei kompetentingos 
pagalbos iš medicinos srity-
je dirbančių specialistų. 
Baimė, apatija, jausmas, kad 
esi kitoks nei visi – neatsie-
jama onkologinių pacientų 
kasdienybė, nuo kurios 
nepasislėpsi.  

Nors jau daugelį metų 
esame Europos Sąjungos 
valstybė narė, vis dar patiri-
ame sunkumų dėl tinkamų ir 
inovatyvių vaistų įsigijimo, 
kas lemia dar didesnę 
onkologinių pacientų naštą. 
Tuomet kyla klausimas, kokį 
vaidmenį onkologinių 
pacientų gyvenimo kokybės 
gerinimo atžvilgiu atlieka 
mūsų valstybės atstovai? 



„Kad LIETUVOS JAUNOJI KARTA TURĖTŲ NE PRASTESNES SĄLYGAS, NEI KITI 
EUROPIEČIAI“

Europos Sąjunga siūlo skirtingas programas, skatinančias 
jaunimą mokytis ir tobulėti. Pasak Bronio Ropės, svarbu užtikrinti, 
kad jauni žmonės iš Lietuvos gautų kokybišką išsilavinimą bei 
sėkmingai integruotųsi į darbo rinką. Tad programos, orientuotos į 
inovacijų kūrimą ir dalijimąsi tokiomis praktikomis bei įgytomis 
žiniomis – itin vertingos. Ne ką mažiau svarbios ir stažavimosi 
užsienyje galimybės, kurios leidžia sukaupti žinių bagažą Europos 
šalyse bei vėliau tokias žinias pritaikyti grįžus į Lietuvą. 

Programų, kuriose gali dalyvauti ir jaunieji lietuviai – nemažai, 
tačiau ne visuomet apie jas pavyksta išgirsti ir sužinoti.   Bronis 
Ropė nuolat viešina informaciją apie tokias Europos Sąjungos 
siūlomas programas jaunimui ir drąsina, kad jose dalyvautų kuo 
daugiau iniciatyvių bei žingeidžių jaunuolių.

 1. „DiscoverEU“ iniciatyva
„DiscoverEU“ –   „Erasmus+“ programos dalis, kuri suteikia 
galimybę aštuoniolikmečiams pažinti Europos Sąjungą, 
nemokamai keliaujant po ją traukiniu. Dalyvaudami šioje 

Bronis Ropė yra vienintelis 
Europos Parlamento kovos 
su vėžiu komiteto narys, 
jame atstovaujantis Lietuvos 
žmonėms. Jo darbai orientu-
oti į atitinkamų paslaugų 
gavimą, inovatyvių vaistų 
įsigijimą, reabilitacijos priein-
amumą, ilgalaikį nedarbing-
umą, diskriminacijos mažin-
imą ir aibę kitų aktualių prob-
lemų, kurios yra bene svarbi-
ausios onkologiniams 
pacientams, tačiau tam 
reikalingi  atstovai, kurie dėl 
to kovotų. 
Niekam nelinkiu išgirsti diag-
nozės „vėžys“, tačiau ją išgir-
dusius noriu patikinti, kad 
Bronis Ropė nuoširdžiai 
darbuojasi EP mūsų, 
onkologinių ligonių, labui. 

   



programoje, jauni žmonės gali pamatyti, kaip gyvena europiečiai ir 
pasigrožėti išskirtine Europos šalių architektūra. 

Šioje iniciatyvoje gali dalyvauti visi 18-os metų jaunuoliai, kurie 
svajoja pakeliauti po Europos Sąjungai priklausančias šalis. 
Registruojantis į „DiscoverEU“ programą, reikia pateikti paraišką, 
nurodant gimimo datą, asmens dokumento duomenis ir kitą 
informaciją.

Jei po registracijos į „DiscoverEU“ programą būsite atrinkti, 
galėsite traukiniais nemokamai vykti į ne trumpesnę kaip 1 dienos 
ir ne ilgesnę kaip 30 dienų kelionę. Prie kelionės galima pakviesti 
prisijungti ir keturis draugus, jei šie yra 18-os metų ir yra teisėti 
vienos iš Europos Sąjungos valstybių narių arba „Erasmus+“ 
asocijuotų trečiųjų valstybių gyventojai.

 2. „Erasmus+“ iniciatyva
Europos Sąjungos remiama „Erasmus+“ programa leidžia mokytis 
ir tobulėti skirtingo amžiaus žmonėms, nepriklausomai nuo jų 
pasirinktos profesijos. Pasak Bronio Ropės, dalyvaujant 
„Erasmus+“ iniciatyvoje įgyjama tarptautinė patirtis, kai galima 
studijuoti, kelti kompetencijas ar tobulėti neformaliojo

LAURITA RUDOKAITĖ 
IR LAURYNAS RUDOKAS

Nepaprastai mylime savo 
kraštą, tad baigę mokslus, 
pasirinkome likti Lietuvoje ir 
kurti čia savo ateitį. Jauno 
žmogaus akimis matome, 
ką mūsų valstybėje bei 
Europos Sąjungoje reikėtų 
keisti, kad jaunuoliai  



 ugdymo srityje.

„Erasmus+“ apima švietimo ir mokymo, jaunimo bei sporto sferas. 
„Erasmus+“ švietimo ir mokymo iniciatyvos leidžia jaunuoliams 
mokytis ten, kur širdis geidžia, o vėliau tokias sukauptas 
žinias panaudoti nuolat kintančioje darbo rinkoje. 

 3. B. Ropės konkursai Lietuvos januoliams
Europos Parlamento narys Bronis Ropė siekia, kad vis daugiau 
jaunuolių pažintų Europos Sąjungą, išmanytų bendrijos 
sąrangą, tikslus, siekius ir vertybes. 

Parlamentaras organizavo nacionalinį konkursą „Kuriu ateities 
Europą“, kviesdamas 8-19 metų amžiaus moksleivius teikti 
savo kūrybos piešinius ir fotografijas temomis:

„Aš – europietis“, „Nematytoji Europa“ ir „Europa – laisvė, lygybė, 
gerovė“. Konkurso nugalėtojus Bronis Ropė kvietė apsilankyti 
Europos Parlamente.  Kitas konkursas, kurį europarlamentaras 
organizavo Lietuvos jaunimui –socialiniame tinkle organizuotas 
konkursas „Kas man yra ekologija“,  kuriame dalyvavo virš 500 
moksleivių.  Drauge su Lietuvos ekologinių ūkių asociacija ir VšĮ 

nesigundytų emigruoti 
ieškoti skalsesnės duonos 
svetur. Tad labai džiaug-
iamės Bronio Ropės sudary-
ta galimybe dalyvauti Euro-
pos jaunimo sąskrydyje 
„EYE 2023“, kur galėjome 
išsakyti savo idėjas bei 
išgirsti, kokiais rūpesčiais 
jaunuoliai gyvena Ispanijoje 
ar Graikijoje. Supratome, 
kad įvairovėje susivieniju-
sios Europos Sąjungos jaun-
imas panašus visur: kur 
begyventų, jaunam žmogui 
rūpi turėti sąlygas į koky-
bišką išsilavinimą, turėti 
darbą, oriai uždirbti, išgalėti 
įsigyti būstą ir kurti šeimą, 
nepamirštant ir labai svarbi-
os galimybės keliauti, pama-
tyti, susipažinti. 

Džiugu, kad Lietuva turi savo 
atstovą Europos Parlamente 
– Bronį Ropę, kuris tas 
problemas mato, supranta 
ir bando spręsti. 



„Ekoagros“ atrinkti konkurso nugalėtojai apdovanoti švarų, mažiau 
taršų, sąmoningą gyvenimo būdą skatinančiais 
europarlamentaro prizais.

 4. Europos jaunimo renginys (EYE)
Renginys, kurio metu jaunuoliai iš skirtingų Europos Sąjungos šalių 
susitinka pasidalinti savo idėjomis apie Europos ateitį. Renginys 
vyksta kas dvejus metus Europos Parlamente, Strasbūre.

Parlamentaro Bronio Ropės teigimu, šis jaunimo renginys suteikia 
progą apsikeisti nuomonėmis, ekspertinėmis įžvalgomis ir aptarti 
jaunuoliams rūpimus klausimus su Europos Sąjungos teisės aktų 
kūrėjais ir priėmėjais.

Europos jaunimo renginyje (EYE) gali dalyvauti 16-30 metų 
jaunuoliai. Europarlamentaras džiaugiasi galėjęs sudaryti 
galimybę aktyviems jaunuoliams iš Lietuvos dalyvauti EYE2021 ir 
EYE2023 renginiuose.



Baigiamasis žodis
 
Europos Sąjunga atvėrė naujas galimy-
bes Lietuvai ir kiekvienam iš mūsų. Drą-
siai žengėme ir toliau judame į priekį, kad 
taptume europietiški bei priartėtume prie 
senųjų Vakarų Europos valstybių pagal 
savo šalies BVP, darbo užmokesčio ir 
pensijų dydžius. 

Esu dėkingas, kad darbuojantis Europos 
Parlamente, mane lydi nuolatinė Jūsų 
pagalba, palaikymas, idėjos, siūlymai, 
kartais ir kritika, kuri leidžia tobulėti, 
neatitrūkti nuo Jūsų rūpesčių. 

Dėkoju, kad esate tikrieji savo krašto 
šeimininkai.

Nuoširdžiai
EP narys Bronis Ropė

LVŽS nuotr.



B. Ropės biurų Lietuvos apskrityse 
kontaktai:

 
   

  

  

 

Vilnius
vilnius@rope.lt
dalia@rope2014.lt 

Ignalina
+370 68754250
siaudinis.henrikas@gmail.com

Briuselis
+32 228 38384
martynas.norbutas@europarl.europa.eu 

Tauragė
+370 67764721
+370 60123038
taurage@rope2014.lt

Kaunas
+370 67381231
ruta@rope.lt

Klaipėda
+370 69144132
j.klaudija@gmail.com 

Panevėžys
+370 67506277
panevezys@rope.lt 

Alytus
+370 61434912
zita.valiuniene@gmail.com

Marijampolė
+370 67113018
audriusbfg@gmail.com

Telšiai
+370 61009137
remdaiva@gmail.com www.rope.lt 

Daugiau 
informacijos:

www.lvzs.lt 

Lietuvos valstiečių ir 
žaliųjų sąjunga 

Bronis Ropė 

https://www.rope.lt/
https://www.lvzs.lt/lt/


Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjungos 
programa Europos Parlamento rinkimams

2. Lietuva – saugios ES dalis. Stiprinsime ES pajėgumus karinės pramonės, 
gynybos, krizių valdymo srityse. Kovosime prieš organizuotą 

1. Lietuva ir jos gyventojai – lygiaverčiai ES nariai, išsaugantys savo 
kultūrą, tapatybę ir suverenitetą. 

3. Tradicinė šeima – ES išlikimo pamatas. Valstybėms narėms turi būti palikta teisė 
konstituciškai apsibrėžti, kas yra šeima.   
4. Stipri Lietuva – gyvi regionai. Būtina didinti ES biudžeto dalį, skiriamą Lietuvos regionams, 
žemės ūkiui, Ignalinos AE uždarymui, kelių infrastruktūrai ir kitiems projektams.   
5. Pažangi ES – atviros galimybės Lietuvos jaunimui. Sieksime didinti ES finansavimą       pro-
gramoms, suteikiančioms Lietuvos jaunimui galimybę mokytis svetur, keliauti, įgyti patirties   ir 
ją pritaikyti savo krašte.   
6. Senjorai ir neįgalieji – gerbiami visuomenės nariai. Sieksime sudaryti sąlygas mokytis visą 
gyvenimą, keliauti, mažinti vaistų kainas, organizuojant bendrus pirkimus su kitomis ES šalimis. 
7. Žemės ūkis – strateginis  ES  sektorius.   Užtikrinsime  orias   pajamas   žemdirbiams,    kad  
gyventojai būtų aprūpinti sveiku, kokybišku,  įperkamu maistu. 
8. Sėkmingas ir konkurencingas verslas – gerovės pagrindas: didesnis ES investicijų verslui 
prieinamumas, mažesnė biurokratinė našta ir verslui patrauklios sąlygos.  

nusikalstamumą (nelegalią migraciją, prekybą žmonėmis, vaikų grobimą ir seksualinį išnaudo-
jimą, narkotinių medžiagų platinimą), terorizmą. 

Birželio 9-ąją palaikykite LVŽS sąrašą Europos 
Parlamento rinkimuose! 


